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Ó ðýã³¸íå ðàçãîðíóòà “âàéíà”

ç íåïëàöåëüø÷ûêàì³ çà

êàìóíàëüíûÿ ïàñëóã³
На 1 ліпеня гэтага года пра-

тэрмінаваная запазычанасць

за камунальныя паслугі на-

сельніцтва Шклоўскага, Бялы-

ніцкага і Круглянскага раёнаў

дасягнула велізарных сум гро-

шай.

Насельніцтва Шклоўскага ра-

ёна завінаваціла жылкамгасу

за карыстанне жыллёва-каму-

нальнымі паслугамі больш за

592 млн. рублёў, Круглянскага

– больш за 124 млн. руб., Бя-

лыніцкага - больш за 66 млн.

рублёў.

А гэта грошы, якія не атрымо-

ўваюць камунальшчыкі, патлу-

мачыў у сваім звароце да жы-

хароў Бялыніцкага раёна ды-

рэктар БУКП  “Жылкамгас”

Віктар Івулёў .

«Гэтыя грошы — гэта тое, што

не атрымліваюць камунальш-

чыкі. А яны маглі бы за іх

зрабіць рамонт. Сума, як бачы-

це, велізарная. Гэта на мове

крымінальнага кодэкса назы-

ваецца асоба буйным памерам

і, калі падыходзіць да яе спаг-

нання па ўсёй строгасці зако-

на, то неплацельшчыкі разам

могуць аказацца ў даўгавой

яміне. Таму мы ставімся прын-

цыпова да гэтай праблемы.

Хоць, па сутнасці, яны самі

сябе туды і заганяюць, бо на

кожны не ўплачаны своечасо-

ва рубель налічваецца пеня,

якая складае 0,3 працэнта ад

сумы недаплаты. І ўсё сродкі

добрыя».

Для таго, каб даўжнікі нарэш-

це пачалі пагашаць запазыча-

насць, у кожным з камунгасаў

нашага рэгіёна пачалі праца-

ваць брыгады, якія прыпыня-

юць падачу вады, адключаюць

ацяпленне і каналізацыю. Пры

гэтым камунальнікі не звярта-

юць асаблівай увагі на тое, што

пасля адключэння вады і кана-

лізацыі ў неплацельшчыкаў, іх

ні ў чым не вінаватыя суседзі

жывуць быццам бы ў “газавых

камерах”. А санітарныя нормы

і правілы пражывання пакуль

яшчэ ніхто не адмяняў...
 Сапраўды, некаторыя шклаў-

чане, бялынічане і круглянцы

маюць запазычанасць перад

жылкамгасам на суму ў не-

калькі мільёнаў рублёў. Але, на

мой погляд, калі пенсіянер

аддаў грошы на лекі і яму не

хапіла на аплату камунальных

паслуг, альбо чалавек страціў

працу і не можа своечасова

разлічыцца за кватэру, то пады-

ход павінен быць больш узва-

жаны.
(Çàêàí. íà ñò. 2)

«Ïîøåë ïîä

ñëåäñòâèå»
Более полумиллиарда ущер-

ба насчитали директору УКП

«Шкловское ЖКХ» сотрудники

Управления по борьбе с кор-

рупцией и экономическими

преступлениями УВД Могилев-

ского облисполкома.

Директор УКП «Шкловское

жилищно-коммунальное хо-

зяйство», являющийся также

депутатом районного Совета

депутатов, подозревается в

том, что 2007–2008 годах, зло-

употребляя служебными пол-

номочиями, причинил ущерб

предприятию в размере 552,5

млн рублей. По данному факту

прокуратура Шкловского рай-

она возбудила уголовное дело

по ч.3 ст.424 УК РБ (злоупот-

ребление властью или служеб-

ными полномочиями, совер-

шенные должностным лицом,

занимающим ответственное

положение, либо при осуще-

ствлении функций по разгосу-

дарствлению или приватиза-

ции государственного имуще-

ства, либо повлекшие тяжкие

последствия).

В настоящее время ведется

следствие. Бывший директор

УКП «Шкловское ЖКХ» аресто-

ван.

Àëåêñàíäð ÍÀÄÈØÈÍ
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Ó ðýã³¸íå

ðàçãîðíóòà

“âàéíà” ç

íåïëàöåëüø÷ûêàì³

çà êàìóíàëüíûÿ

ïàñëóã³
(Çàêàí÷. Ïà÷. íà ñò. 1)

А многія сем’і да таго ж ву-

чаць дзяцей у сярэднеспецы-

яльных і вышэйшых навучаль-

ных устновах, атрыманне аду-

кацыі ў якіх у нашай сацыяль-

на-арыенціраванай дзяржаве

каштуе вельмі дорага. На жаль,

заробкі ў большай часткі на-

сельніцтва нашага рэгіёна на-

шмат меншыя, чым у сярэднім

па краіне, і я асабіста ведаю

нямала людзей, якія ледзь

зводзяць канцы з канцамі, ад-

казваючы сабе ў самым неаб-

ходным. Нельга ўсё вырашэн-

не праблем зводзіць да адклю-

чэння вады і каналізацыі, ацяп-

лення. Тым больш, што па

прагнозах незалежных экана-

містаў і спецыялістаў МВФ,

рэальныя заробкі беларусаў

будуць толькі памяншацца. Я

ўжо не кажу пра пенсіі...

Ñÿðãåé Ñåìÿíîâ³÷

Ðàçâàæàíí³ àá

êàøòî¢íàñöÿõ äóõî¢íûõ ³

ìàòýðûÿëüíûõ...

Ðûãîð Êàñòóñ¸¢

За апошнія  5 год жыхары  і

госці  г. Шклова ўжо прызвычаі-

ліся бачыць у гарадскім парку,

побач са спартыўнай залай,

прыгожую тэнісную пляцоўку.

Ідучы прывычным кірункам

праз парк на чыгуначны вакзал,

на працу, або да хаты, хтосьці

нават адразу і не ўспомніць, а

што ж было на гэтым месцы

ўсяго пяць год таму назад...

...Так, паважаны чытач, раз-

мова ідзе пра былы асабняк

Апалона Крывашэіна, помнік

гісторыі і драўлянага дойлід-

ства. Усё 20 стагоддзе гэта быў

своеасаблівы цэнтр культурна-

га жыцця шклаўчан. Тут было

ўсё – першыя кінафільмы, пер-

шыя канцэрты, першыя балі і

танцы...

На доме быў прымацаваны

знак “Ахоўваецца дзяржавай”.

Але хоць і быў знак, ахоўваўся

дом не самым належным чы-

нам. Увечары 29 чэрвеня 2004

года помнік гісторыі згарэў.

Аб сапраўдных прычынах па-

жару, аб тым, як адбывалася

яго тушэнне, сярод гараджан і

да гэтай пары ходзяць разнас-

тайныя чуткі. Але афіцыйная

версія сведчыць, што ўзгаран-

не адбылось па прычыне замы-

кання электраправодкі...

...Крыху паразважаўшы, узн-

ікае пытанне. А што ж рабілі ў

дадзеным будынку, і якая пад-

ключаная нагрузка электрааб-

сталявання вызвала замыкан-

не электраправодкі?

Па тагачаснай афіцыйнай

інфармацыі  аддзела адукацыі,

якому будынак быў перададзе-

ны ў 2002 годзе пад Цэнтр па-

зашкольнай дзейнасці, на час

пажару дом быў папросту за-

чынены з-за дрэннага стану і да

яго быў прыстаўлены вар-

таўнік, таму што грошаў на ра-

монт не было.

Далей узнікае новае пытанне.

Хто і чаму прыняў рашэнне аб

зносе дома пасля пажару, чаму

не быў разгледжаны варыянт

яго аднаўлення? Пры тым, што

пашкоджанні помніка, па ацэн-

ках спецыялістаў, складалі

толькі  каля 20 % яго канструк-

цыі. Відаць зноў не было гро-

шай!!!???

Але, неабходна адзначыць,

па падліках кампетэнтных люд-

зей, сродкаў, патрачаных на

знос дома пасля пажару, пра-

ектаванне і будаўніцтва  спар-

тыўнай пляцоўкі, цалкам хапіла

б на яго рэканструкцыю, а тым

больш на рамонт да пажару. І

заўважце, што грошы для бу-

даўніцтва пляцоўкі былі знойд-

зены вельмі хутка.

І, нарэшце, трэцяе, апошняе,

самае галоўнае пытанне. А ці

ўсё згарэла ў доме пры пажа-

ры, і куды падзелася тое, што

не згарэла??? Я маю на ўвазе

старадаўнюю кафлю, якой былі

аздоблены дзве печы.

Па інфармацыі, атрыманай

(Ïà÷àòàê. Çàê. íà ñò. 3)

Íîâàÿ êí³ãà Ì³õàñÿ

Êàðïå÷àíê³

Днямі выйшла ў свет новая

кніга прозы нашага земляка,

вядомага беларускага

пісьменніка з Бялыніцкага раё-

на Міхася Карпечанкі.

Кніга пад назвай “Іржа” вы-

дадзена накладам 500 экзэмп-

ляраў у мінскім выдавецтве В.

У. Хурсіка. На 234 старонках

выдання змешчаны тры апо-

весці: “Перуноў дуб з Крывялі-

цкага бору”, “Дэзерцір”, “Ня-

рускі” і шэраг апавяданняў:

“Іржа”, “Кола маны”, “Акно на

тры шыбы” і іншыя. Большасць

твораў з кнігі раней нідзе не

публікавалісь.

Áàðûñ Âûðâ³÷
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Ðàçâàæàíí³ àá êàøòî¢íàñöÿõ äóõî¢íûõ ³

ìàòýðûÿëüíûõ...
(Çàêàí÷. Ïà÷. íà ñò. 2)

ад дасведчаных людзей, каф-

ля была знята з печаў яшчэ да

пажару і знаходзілася разам з

іншымі гістарычнымі  каштоў-

насцямі ў падвале дома, які за-

стаўся непашкоджаным.

Пасля пажару супрацоўнікі

Шклоўскага краязнаўчага му-

зею запэўнівалі  журналістаў,

што знойдзеныя на пажарыш-

чы некалькі экзэмпляраў кафлі,

якія не пайшлі расколінамі, ста-

нуць экспанатамі музею. З тае

пары прайшло пяць год. За

гэты час музей размясціўся ў

дабротным будынку, але кафля

ў шэрагах экспанатаў музею

адсутнічае дагэтуль. І толькі

некалькі кавалачкаў кафлі ўда-

лося знайсці на пажарышчы

краязнаўцам школы № 3 гора-

да Шклова. Дадзеныя “экспа-

наты” зараз знаходзяцца ў

музеі школы, размешчаным у

ратушы.

Ну што ж, можна сказаць: -

здарылась бяда, мінулага ўжо

не вернеш. Сапраўды, можна

махнуць рукой і пагадзіцца. Але

ж падобныя гістарычныя рэчы

маюць вельмі высокі кошт і не

толькі як гістарычныя каштоў-

насці, на якія мы нярэдка

ездзім паглядзець самі і возім

сваіх дзетак за межы Беларусі

ў краіны, якія сумелі захаваць

свае каштоўнасці, ды яшчэ

прысабечыць і нашыя. Па вы-

казваннях дасведчаных люд-

зей, кошт падобнай кафлі на

“чорным рынку” ў Маскве дася-

гае да 500 даляраў ЗША за 1

штуку. А тут ужо заканчваецца

гісторыя і краязнаўства, і пачы-

наецца простая арыфметыка...

Здзіўляе і той факт, што за

мінулыя з часу пажару пяць год,

дадзеныя пытанні не былі ніко-

му зададзеныя прадстаўнікамі

нашай слаўнай міліцыі і праку-

ратуры. У баку ад дадзенай

праблемы засталіся чамусьці і

супрацоўнікі ў пагонах з іншага

ведамства, будынак якога зна-

ходзіцца зусім побач з га-

радскім паркам, і не бачыць, як

гарэў асабняк,  якія не маглі.

Так, гэта я кажу пра КДБ. Бо

захаванне гістарычнай спадчы-

ны – гэта і іх юрысдыкцыя.

А можа проста не захацелі?

Ды навошта ўсім ім гэтым

займацца, прасцей жа  шукаць

“ворагаў народа” сярод тых,

хто задае шмат пытанняў і

спрабуе атрымаць на іх адказы.

Не зразумелым застаецца і

тое, што гэта ўсё засталося па-

за ўвагай былога дэпутата  Па-

латы прадстаўнікоў Нацыя-

нальнага сходу РБ па Шклоўс-

кай выбарчай акрузе, былога

старшыні ПП НС У.М. Канаплё-

ва. Тым больш, што Уладзімір

Мікалаевіч у свой час з’яўляў-

ся  супрацоўнікам шклоўскай

міліцыі і, думаю, што ягоны

міліцэйскі  вопыт і адукацыя

гісторыка ў дадзенай “цёмнай”

справе былі б  як раз да месца.

Альбо, можа быць, варта за-

пытацца пра гэта ў былога

старшыні Шклоўскага райвы-

канкама, цяперашняга дэпута-

та, першага намесніка стар-

шыні ПП НС РБ В.М.Іванова?

Паспрабуй, паважаны чытач,

і ты задаць сабе і іншым гэтыя

пытанні. Магчыма,у цябе ўжо

ёсць гатовыя адказы? Цікава

было б іх паслухаць.

Ç ïàâàãàé, Ðûãîð Êàñòóñ¸¢.

Ó Êðóãëÿíñê³ì ðà¸íå ëþáÿöü ïðàöàâàöü áÿñïëàòíà?

Згодна рашэння райвыканка-

ма 17 ліпеня ў Круглянскім ра-

ёне ў мэтах прыняцця практыч-

ных мер па добраўпарадкаван-

ню тэрыторыі раёна быў пра-

ведзены дзень “безвозмездно-

го труда”.

Жыхары Кругляншчыны ў

гэты дзень работалі на сваіх

працоўных месцах, а таксама

займаліся добраўпарадкаван-

нем і прывядзеннем у належны

стан гарадскога пасёлка. Пры

гэтым грошы за сваю працу

яны не атрымлівалі, бо, па ра-

шэнню Круглянскага райвы-

канкама, грашовыя сродкі, за-

работаныя ў “дзень безаплат-

най працы”, павінны быць пе-

ралічаны да 25 ліпеня 2009

года на разліковы рахунак рай-

выканкама.

Наколькі стасуецца такое ра-

шэнне Круглянскага райвыкан-

кама з дзеючым беларускім за-

канадаўствам, супрацоўнікі

дадзенай установы нашаму ка-

рэспандэнту адказаць ад-

мовілісь.

Усе ж апытаныя жыхары г. п.

Круглае выказалі крайне нега-

тыўнае стаўленне да чарговай

ініцыятывы ўладаў. Як сказаў

адзін з жыхароў мястэчка, суп-

рацоўнік Круглянскай раённай

бальніцы: “Калі суботнікаў вяс-

ной ім ужо мала, няхай бы самі

і працавалі бясплатна ўсё

жыццё”.

²âàí Áàðûñà¢

ã. ï. Êðóãëàå
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Ìàòåðèíñêàÿ

äîëÿ
Известно, что мальчик Коля

родился в 2004 году. Его мать

— предположительно Ирина

Абельская, которая долгие

годы была личным врачом пре-

зидента. Я знаком с Ириной, в

первые годы правления Лука-

шенко с ней можно было пере-

броситься несколькими слова-

ми в кулуарах многочасовых

совещаний Лукашенко. Она

оставляет хорошее впечатле-

ние. В отличие от правящей

белорусской элиты Ирина ро-

дом не из деревни, а из при-

граничного Бреста, и это мно-

гое объясняет.

До определенного момента

карьера Абельской шла стре-

мительно в гору. В 2001 году

Ирина возглавила главное ме-

дицинское учреждение страны

— Республиканскую больни-

цу Управления делами пре-

зидента. Назначение прохо-

дило со скандалом. Бывший

главврач президентской кли-

ники был отстранен от должно-

сти, а прокуратура страны воз-

будила уголовное дело по фак-

ту бездействия и халатности

служебных лиц больницы. Лу-

кашенко заявил тогда, что на-

правляет в лечкомиссию свое-

го личного врача создавать

«школу современной медици-

ны». Если дочь поднимала

только «школу медицины», то

ее мать вскоре стала отвечать

за всю медицину страны. Мать

Ирины Абельской Людмилу

Постоялко назначили мини-

стром здравоохранения Бело-

руссии.

Сама Ирина Степановна

продолжала заниматься еще и

наукой и в сентябре 2004

года, находясь в декретном

отпуске, буквально через ме-

сяц после рождения ребенка,

успешно защитила кандидатс-

кую диссертацию в НИИ онко-

логии и медицинской радио-

логии. Ее работа была посвя-

щена лучевой диагностике

шейного остеохондроза. Вме-

сте с другими медиками ее

выдвигали на Государствен-

ную премию за 2005 год.

По слухам, она пыталась в

центральном загсе Минска

записать в свидетельство о

рождении сына Коли, что отец

мальчика — Александр Лука-

шенко, но тогда ей этого сде-

лать не разрешили. Не исклю-

чено, что отцовская любовь

просыпалась в Александре

Лукашенко постепенно, но

неудержимо. Коля родился в

год 50-летия президента, бук-

вально в один с ним месяц.

Александр Лукашенко чело-

век мнительный, он мог уви-

деть в этом особый знак. Он

окружил мальчика такой забо-

той, что для матери там места

могло и не оказаться.

Счастье неожиданно оборва-

лось, когда Коле пошел третий

год. В марте 2007 года после

продолжительной болезни

умерла министр здравоохра-

нения Людмила Постоялко.

Попрощаться в концертный

зал «Минск» пришли все высо-

копоставленные чиновники

страны. Президент на похоро-

нах так и не появился. Похоро-

нили Людмилу Постоялко на

Московском кладбище со

всеми почестями как крупного

государственного деятеля.

Через месяц Ирину Абельс-

кую уволили из «президентс-

кой» больницы. На прощание

Лукашенко «высказал жест-

кую критику» работы руководи-

мой ею Республиканской

больницы Управления дела-

ми президента. Долго мама

Коли не могла устроиться на

работу. Сейчас она работает

простым доктором в отделе-

нии ультразвуковой диагнос-

тики Минского городского

диагностического центра.

На прием к ней можно попасть

лишь по направлению. Кон-

сультирует она, как правило,

только мужчин. В диагности-

ческом центре говорят, что

Ирина Степановна работает

посменно. Периодически она

уезжает на короткий срок в

одну из европейских стран. Те-

лефона в ее рабочем кабинете

нет. Неизвестно, как много

времени она проводит с Ко-

лей, когда мальчик возвраща-

ется в Минск после поездки с

Александром Лукашенко.

Живет Ирина в так называе-

мом Царском селе в Минске

недалеко от президентской ре-

зиденции «Дрозды», где живут

некоторые бывшие и нынеш-

ние высокопоставленные чи-

новники Белоруссии. Однако,

как сообщил недавно сайт «Бе-

лорусский партизан», не ис-

ключено, что в ближайшем бу-

дущем Абельская может

уехать в Юрмалу. Предполага-

ется, что там Ирина займет

кресло главного врача санато-

рия «Беларусь», который при-

надлежит Управлению дела-

ми президента. Видимо, пре-

зидент не хочет, чтобы она ме-

шала воспитанию уникального

преемника. Вот такая получа-

ется захватывающая белорус-

ская сага...
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